

鋼琴家 | 英格夫·溫德

英格夫·溫德為 2010 年蕭邦國際鋼琴大賽得主，囊括銀牌、最佳協奏曲與最佳幻想波蘭舞曲等獎項，就如同歷年奪得蕭邦琴大賽殊榮的頂尖名家如阿格麗希、齊瑪曼、阿胥肯納吉、內田光子、波里尼等人一般於樂壇嶄露頭角。

2014/15 年溫德將首度與倫敦室內樂團合作，並與德國漢堡北德廣播交響樂團、波蘭華沙愛樂等樂團共同演出，另外也在維也納音樂廳等地舉辦獨奏會、海外巡迴並將拜訪台灣與美國。溫德曾在許多世界著名場館演出，如瑞士蘇黎世市政廳音樂廳、維也納黃金廳與音樂廳、倫敦威格摩爾廳、巴黎宮廷廣場劇院、波蘭華沙愛樂廳、德國柏林愛樂廳、日本東京山得利音樂廳等地。溫德在倫敦國際鋼琴音樂節上的演出，獲得英國《衛報》盛讚：「自溫德首度在伊莉莎白女王廳令人印象深刻的登台以來，他就像是個無懼無畏的演奏者，擁有無需贅言的完整演奏技術以及妥善運用技巧的音樂理解力。」

溫德也常受邀至世界各大音樂節演出，像是拉羅克·昂迪戎音樂節、盧爾鋼琴音樂節等。並曾與維也納交響、華沙愛樂、柏林廣播交響、NHK 交響、黑森廣播交響(前身為法蘭克福廣播交響)等樂團合作。

在知名古典大廠 DG 旗下溫德目前共發行了三張專輯，包含蕭邦獨奏作品專輯、鋼琴音樂三百年主題專輯，以及今年發行與指揮名家阿胥肯納吉，以及聖彼得堡愛樂管弦樂團合作錄製的鋼琴協奏曲專輯，該專輯並獲得 Classic FM 選為當周矚目專輯。

溫德生於奧地利，在四歲的時候開始被注意到音樂上的天賦，之後就讀於克拉根福與林茲音樂學院，隨後並轉往維也納音樂與表演藝術大學就讀。期間並保持與 1955 年蕭邦國際鋼琴大賽首獎得主哈拉謝維茨(Adam Harasiewicz)的密切接觸。

不僅在蕭邦國際鋼琴大賽大放異彩，溫德也曾經贏得位於德國漢堡舉辦的第一屆史坦威鋼琴大賽、奧地利音樂大賽、法國音樂大賽、2001 年布達佩斯第 36 屆李斯特國際鋼琴大賽等獎項殊榮。

Ingolf Wunder, pianist

Ingolf Wunder achieved worldwide recognition at the 2010 International Chopin Piano Competition in Warsaw, winning several special awards including Best Concerto and Best Prize for Polonaise-Fantaisie, as well as second prize overall. As prize-winner he follows

in the footsteps of some of the world's greatest pianists: Martha Argerich, Krystian Zimerman, Vladimir Ashkenazy, Mitsuko Uchida and Maurizio Pollini.

Highlights of Wunder's 2014/15 season include his London concerto debut with the London Chamber Orchestra, performances with the NDR Sinfonieorchester Hamburg and a return to the Warsaw Philharmonic Orchestra. On tour, he performs recitals in Taiwan (October 2014) and the US (February 2015). Other notable performances include the Wiener Konzerthaus, Porto Casa da Música and Schubertiade Hohenems.

Internationally Wunder has performed extensively at many of the world's leading venues such as the Zurich's Tonhalle, Vienna's Musikverein and Konzerthaus, Wigmore Hall London, Théâtre du Palais-Royal Paris, National Philharmonie Warsaw, Berlin's Philharmonie and Suntory Hall in Tokyo. His debut in London's International Piano Series led the Guardian to note: "It's a long time since a young pianist made such an impression on his debut in the Queen Elizabeth Hall. Wunder seems a fearless player, with a totally secure technique that he never flaunts unnecessarily, and the musical intelligence to put it to good use."

Festival performances have included La Roque d'Anthéron, Klavier Festival Ruhr and the Hohenems Schubertiade. Wunder performs with orchestras such as the Wiener Symphoniker, Tonkünstler-Orchester Niederösterreich, Warsaw Philharmonic, Rundfunk-Sinfonieorchester Berlin, NHK Symphony Orchestra and hr-Sinfonieorchester.

Ingolf Wunder records exclusively for Deutsche Grammophon. His acclaimed first recording - an all-Chopin recital disc - was released in June 2011 and his second CD, 300, in January 2013. His latest recording, Concertos by Tchaikovsky and Prokofiev in collaboration with Vladimir Ashkenazy and St. Petersburg Philharmonic Orchestra, was named Classic FM's Album of the Week.

◦

Born in Austria, Ingolf Wunder's musical talent was discovered at the age of four. He studied at Klagenfurt and Linz conservatoires and subsequently at the University of Music

and Performing Arts in Vienna. He remains in close contact with his mentor, Polish pianist and winner of the 1955 Chopin Piano Competition Adam Harasiewicz.

In addition to the Chopin awards, Ingolf Wunder has won several other competitions including first prize at the Steinway Competition in Hamburg, Prima la Musica competition in Austria, and the Concours Musical de France. He also received the City of Budapest Prize at the 36th International Liszt Competition in Budapest in 2001.